
کلاهتان را قاضی کنید آقای میرسلیم!

اظهارات جدید آقای میرســلیم دربــاره فرزندش 
که با واکنش های منفــی زیادی در افکار عمومی 
روبه رو شــده حاوی نکات قابل توجه زیادی است 
که دقت در آن ها نشان دهنده عیار سیاست ورزی 

و فرهنگ سیاسی رایج در کشورمان است. 
آقای میرســلیم در یک گفتگوی تــازه بیان کرده 

است: 
 ... پسرم کارمند صداوسیما بود و اکنون بازنشسته 
اســت. فرزند مــن ارتباطی با منافقین نداشــت؛ 
منافقین ســوارش شــدند بــه خاطر اینکه پســر 
میرسلیم اســت... به ضابطین ایراد گرفتم که چرا 
به پســرم کمک  نکردند تا در دام منافقین نیفتد، 
او روحیه حساســی دارد... ما صبح تا شــب درگیر 
هســتیم، اینکه ســر بچه ی ما کلاه می گذارند را 

ضابطین باید کمک کنند.
طبیعی اســت که آقای میرسلیم در مقام یک پدر 
ماننــد همه پدران دیگر نگاهی عاطفی به فرزندش 
داشته باشد اما  چه می شود کرد که ایشان پدری 
مانند پدران دیگر نیســت. ایشــان یکی از مقامات 
قدیمی و مشــهور جمهوری اســلامی ایران است 
که برای چند دهه ســمت های مختلف اجرایی و 
سیاسی داشــته و مانند همه جای دنیا سخنانش 
نه به عنوان یک شــهروند عادی در جامعه بلکه به 
عنوان یک فرد سیاســی مورد داوری قرار می گیرد 
بنابراین در اظهــار نظر باید این موقع و مقام خود 

را بشناسد. 
افکار عمومی چه برداشتی می کند وقتی  یک مقام 
سیاسی پس از تایید اتهامات پسرش و صدور حکم، 
به صراحت ارتباط سیاســی او را با منافقین - که 
دلیل صــدور حکم قضایی بوده- انــکار می کند و 
تــازه از ضابطین قضایی هم انتقاد می کند که چرا 
حواس شان به فرزند او نبوده است! اگر شهروندان 
ایرانی بلافاصله در پاسخ ایشان بگویند چنین توقع، 
حساسیت و دلســوزی را آیا دیگران هم می توانند 
از ســاختار قضایی داشته باشند ایشان چه خواهد 
گفت؟ کم نیستند از کارگزاران همین نظام سیاسی 
با جایگاهی بالاتر از ایشــان کــه در موقعیت های 
مشــابه آقای میرســلیم نه تنها چنین سخنانی بر 
زبان نرانده اند بلکه احکام بســیار ســخت تری نیز 
برای فرزندانشان صادر شده. چرا ایشان باید مشی 

متفاوتی در این زمینه داشته باشد؟
نکاتی که آقای میرسلیم درباره شخصیت فرزندشان 
و برخی آسیب های روحی که متوجه او بوده است 
مطرح کرده اند تنها در صورتی قابل اعتناســت که  
در چنان حدی بوده باشــد که او را از فعل اتهامی 
منتسب به وی مبرا کند که رویه برخورد قضایی با 
او نشــان می دهد چنین نبوده و برای نظام قضایی 
مسلم نشده که ایشان فاقد مسئولیت در برابر فعل 
مرتکب شــده بوده اند. وانگهی چنین مساله ای با 
هر درجه از وقوع، مســولیت آقای میرسلیم را در 
قبال فرزندشان بیشتر می کند نه مسولیت دستگاه 
قضایــی را! ایشــان قاعدتا باید اشــتغالات متنوع 
و گوناگونشــان را کمی ســبک تر می کردند و به 
دیگرانــی که هم جوان تر هســتند و هم با انگیزه 
تــر واگذار می کردنــد تا وقت بیشــتری را برای 

فرزندشان داشته باشند.  
آقای میرســلیم دو ســال پیش و در زمان مطرح 
شدن پرونده فرزندشان درباره او گفته  اند: فرزندم 
بسیار عاطفی و ساده لوح و سست  اراده است؛ این 
ضعف موجب ناتوانی در تامین وضعیت معیشــتی 
او شــده و منافقین نیز با اســتفاده از همین موارد 
توانستند او را جذب کنند و به انحراف بکشانند. با 
این حال در گفتگوی منتشــر شده در روز گذشته 
تاکید می کنند که فرزندشــان در اســتخدام صدا 
و ســیما بوده و در حال بازنشســتگی اســت! این 
نشــان می دهد که فرزند آقای میرســلیم علیرغم 
توصیفاتی که پدر از ایشان داشته اند از این فرصت 
برخوردار بوده که بر خلاف بی شمار شایستگان بد 
اقبال دیگر به استخدام صدا و سیما هم در بیاید! 

کلاهتان را قاضی کنید آقای میرســلیم و از خود 
بپرســید اگر خودتان در مقام یک شهروند عادی 
یک لاقبا چنین توجیهاتی را از یک مقام سیاســی 

می شنیدید چه داوری می کردید؟!

آغاز پیش ثبت نام داوطلبان 
میان دوره ای مجلس از امروز

ســتاد انتخابات کشــور در اطلاعیه ای اعلام کرد 
پیش ثبت نــام از داوطلبان انتخابــات میان دوره ای 
دوازدهمیــن دوره مجلس در حوزه انتخابیه تبریز، 

آذرشهر و اسکو از امروز آغاز می شود.
در این اطلاعیه آمده اســت: انتخابات میاندوره ای 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی در روز 
جمعه مورخ ۳۰/۰۳/۱۴۰۳ همزمــان با انتخابات 
سراســری هفتمین دوره شــوراهای اسلامی شهر 
و روســتا در حــوزه ی انتخابیه تبریز، آذرشــهر و 
اسکو برگزار خواهد شــد؛ لذا متقاضیان داوطلبی 
در انتخابات مذکور می بایســت از روز پنجشــنبه 
مــورخ ۰۸/۰۹/۱۴۰۳ تــا روز چهارشــنبه مورخ 
۱۴/۰۹/۱۴۰۳ از ســاعت ۸ تــا ۱۸ جمعاً به مدت 
۷ روز، از طریــق پنجــره واحد خدمــات وزارت 
کشــور بــه آدرس keshvar.moi.ir بــه لینک 
انتخابات  »ثبت درخواست متقاضیان داوطلبی در 
میانــدوره ای دوازدهمیــن دوره مجلس شــورای 
اسلامی« وارد و با تکمیل اطلاعات و مدارک مورد 
نیاز به شرح زیر در مهلت یاد شده، درخواست خود 

)پیش ثبت نام( را ثبت کنند.

یادداشت

جمعی از فرماندهان نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران با رهبر معظم 
انقلاب اسلامی دیدار کردند.

حضرت آیت الله خامنه ای فرمانده معظم کل قوا در دیدار مسئولان و فرماندهان 
نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران با گرامیداشت سالروز ۷ آذر ۱۳5۹ 
و حماســه آفرینی ناوچه پیکان در مقابل دشمن بعثی که روز نیروی دریایی نام 
گرفته اســت، نیروی دریایی را در دنیای امروز نیرویــی حیاتی و تعیین کننده 
خواندند و با تحســین فعالیت بخش های مختلف عملیاتی، اطلاعاتی، پشتیبانی، 
سازندگی و نوآوری در نیروی دریایی ارتش، گفتند: جهت گیری نیروهای مسلح 
به ویــژه نیروی دریایی در همه فعالیت ها و برنامه ریزی ها باید متمرکز بر افزایش 

آمادگی و توان رزم باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای، افزایش توان رزمی را باعث پیشگیری از تهاجم دشمن 
دانســتند و افزودند: مهمترین کار نیروهای مســلح پیشــگیری از تهاجم است 
بنابرایــن باید به گونه ای عمل و توان رزمی کشــور را در نگاه و رصد بدخواهان 
ایران برجســته کنید که به معنی واقعی احساس کنند هرگونه برخورد برای آنها 

هزینه سنگینی به دنبال خواهد داشت.
رهبر انقلاب اســلامی، استمرار مأموریت های دریانوردی را ضروری برشمردند و 
گفتند: همچنان که پیش از این گفته شــد می توان مأموریت چندماهه ناوگروه 

۸6 و جزئیات آن را با زبان و ابزار هنر به افکار عمومی منتقل کرد.
در ابتــدای این دیدار امیر دریادار ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران گزارشی از برنامه ها و فعالیت های این نیرو در بخش های مختلف 

بیان کرد.
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فرمانده کل قوا: 

جهت گیری نیروهای مسلح باید متمرکز بر افزایش توان رزم باشد

رئیس جمهور با تأکید بر حفظ ثبات اقتصادی و صیانت از معیشت مردم، توصیه ها و دستورات لازم 
در این زمینه را به وزرای مربوطه ابلاغ کرد.

مسعود پزشــکیان رئیس جمهور در جلســه دیروز هیئت دولت، حفظ ثبات اقتصادی و صیانت از 
معیشــت مردم را مورد تأکید قرار داد و گفت: ما به هیچ وجه نخواهیم گذاشــت ســفره و معیشت 
مردم دچار مشکل شود و در این راستا توصیه ها و دستورات لازم را به وزرای مربوطه اعلام کرده ایم.

در جلســه دیروز هیئت دولت همچنین استاندار جدید کرمانشاه معرفی شد. بر این اساس و با رای 
اکثریت اعضای کابینه منوچهر حبیبی به عنوان استاندار جدید کرمانشاه منصوب شد. رئیس جمهور 
در این جلســه ضمن توصیه اســتاندار جدید به توجه ویژه نسبت به محرومین و اقشار آسیب پذیر، 
مســئله توسعه استان کرمانشاه و جبران عقب ماندگی ها در این زمینه در راستای سند چشم انداز را 
مورد تاکید قرار داد و تصریح کرد: تلاش کنید اهداف دولت در رفع مشــکلات و ایجاد رضایتمندی 
مردم را با جدیت پیگیری و محقق کنید چرا که ما در این مناصب هستیم تا به مردم خدمت کنیم.

مسعود پزشکیان:
نمی گذاریم معیشت مردم دچار مشکل شود

نماینده تهران در مجلس از تدوین طرحی برای انتخاب شهرداران 
به صورت مستقیم توسط مردم با ۲۰۰ امضای نمایندگان خبر داد.

به گزارش تسنیم، علیرضا سلیمی نماینده تهران در مجلس شورای 
اســلامی در جلسه علنی دیروز قوه مقننه در تذکری گفت: از آنجا 
کــه طرح اصلاح موادی از قانون تشــکیلات، وظایــف و انتخابات 
شورای اسلامی شهر و روستا در جلسه علنی در حال بررسی است 
و به دلیل اینکه بخشی از وظایف شوراها مربوط به حوزه شهرداری 
است بنابراین نیاز است حوزه شهرداری تعیین تکلیف شود چرا که 
خلاءهایــی در این خصوص وجود دارد. وی افزود: اســاس وظیفه 
شوراها حوزه شهرداری ها هستند اما شهرداری ها نه به مردم و نه 

به شورا پاسخگو نیستند.
نماینده تهران ادامه داد: انتخابات شهرداران توسط مردم به امضای 

۲۰۰ تن از نمایندگان رســیده و بــه اداره قوانین ارائه و بارگذاری 
شده اســت که متاســفانه تا به الان فرصت طرح این موضوع در 

صحن به وجود نیامده است.
ســلیمی افزود: برای اصلاح اساسی این قانون باید بحث شهرداران 
تعیین تکلیف شــود بنابراین باید با بررســی این مسائل تغییر در 
زندگی مردم و نحوه اداره کشور ایجاد شود لذا خواستارم تا دستور 

فرمایید این موضوع در صحن مطرح شود.
حمیدرضا حاجی بابایی نایب رئیس مجلس که ریاســت جلســه 
علنی را بر عهده داشت در پاسخ به تذکر نماینده تهران، گفت: این 
پیشنهاد به اداره قوانین ارسال شده و بعد از انجام اقدامات لازم در 
صحن به عنوان پیشنهاد مطرح خواهد شد و طبق نظر مجلس به 

قانون تبدیل خواهد شد.

طرحی برای انتخاب شهرداران از سوی مردم با 200 امضا نمایندگان

سخنگوی دولت: 
موضوع ظریف در حال پیگیری است

در حالی که رئیس مجلس انتصــاب محمد جواد ظریف را در دولت غیر قانونی 
دانست، ســخنگوی دولت درباره غیرقانونی اعلام کردن حضور ظریف در دولت 
گفــت؛ این موضوعات از طریق معاون حقوقی و پارلمانی رئیس جمهور در حال 

پیگیری است.
فاطمه مهاجرانی ســخنگوی دولت در حاشــیه جلســه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران ضمن تشــریح مصوبات جلســه امروز دولت اظهــار کرد: طبق روال 
معمــول هر کدام از اعضای کابینه وقتــی گرفته و موضوع را صحبت می کنند و 
موضوع پررنگ مطرح شده وقتی است که رئیس جمهور برای آموزش و پرورش 

اختصاص می دهد و موضوعی است که باید برای آن توجه ویژه صورت بگیرد.
وی افــزود: رئیس جمهور کار ویژه هم برای حوزه محتوایی و فضای آموزشــی 
انجام می دهد. همچنین در مورد نمایندگان مجلس از مسئله رفاه مردم مسائلی 
مطرح شــد. سخنگوی دولت با اشاره به اینکه منوچهر حبیبی به عنوان استاندار 
کرمانشــاه انتخاب شد گفت: تاکنون ۲۹ اســتاندار منصوب شده اند و دو نفر از 

استانداران در مسیر اداری انتصاب هستند. مهاجرانی با بیان مصوبات دولت ادامه 
داد: برگزاری تور نمایشگاهی در شهر سین کیانگ چین در راستای وظایف وزارت 
میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی به تصویب دولت رسید. مطابق قانون 
هر شــیء تاریخی که قرار باشد از کشور خارج شود نیازمند مصوبه هیئت دولت 

است. برای مدت این تور گردشگری ادامه پیدا خواهد کرد.
وی با بیان اینکه طرح ویژه بهسازی مسکن در روستاهای زیر ۲5 هزار نفر مورد 
تصویب قرار گرفت افزود: همچنین زیرســاخت یکپارچه ابری دولت هوشمند با 
اصلاحات جزئی مورد تصویب دولــت قرار گرفت. تکالیف قانونی که هر کدام از 
دستگاه های اجرایی برای برنامه هفتم در دستور کار داشتند نیز به طور مشخص 
در دولت پیگیری می شود. سخنگوی دولت درباره غیرقانونی اعلام کردن حضور 
ظریــف در دولت اعلام کرد: این موضوعــات از طریق معاون حقوقی و پارلمانی 
رئیس جمهور در حال پیگیری اســت و طبیعتاً آنچه که خروجی حاصل شود به 

سمع و نظر مردم ایران خواهد رسید.
مهاجرانی در رابطه با مشکل کامیونداران که ترانزیت سوخت انجام می دهد، بیان 
کرد: موضوع بین وزارتخانه ای اســت و به طور مشــخص این موضوع را پیگیری 
خواهیم کرد. از طریق وزارتخانه های راه و شهرســازی همچنین صنعت معدن و 

تجارت به علاوه وزارت نفت مسئله قابلیت رسیدگی دارد.

ســخنگوی دولت در رابطه با قانون عفاف و حجاب که قرار اســت ۱6 آذر ابلاغ 
شــود نیز گفــت: موضوعاتی مانند عفاف و حجاب جزو موضوعاتی اســت که از 
جنس فرهنگی و اجتماعی و هنجاری اســت و با وفاقی که بین دولت و مجلس 
وجود دارد هر تصمیمی که گرفته شود تصمیم به نفع کشور و مردم خواهد بود.

وی در رابطه با کم شــدن ســفرهای اســتانی رئیس جمهور و اشاره به اهمیت 
ارتباط چهره به چهره رئیس جمهور با مردم که توسط رهبر انقلاب مطرح شده 
اســت، عنوان کرد: این نکته بسیار مهمی است و به درک مردم که در اقلیم های 
مختلــف زندگی می کنند کمک می کند، برنامه باید با وجود برنامه مشــخص با 
حداقل کردن هزینه ها باشــد. تعداد زیادی همراه رئیس جمهور به سفر می روند 

و این هزینه های زیادی را ایجاد می کند.
مهاجرانــی در رابطه بــا ملزومات مذاکرات ایران و کشــورهای غربی بیان کرد: 
رهبری هم فرمودند اگر برای برداشتن تحریم ها حتی یک ساعت هم بتوان اقدام 
کرد نباید آن وقت را از دســت داد. اما وقتی شــاهد اعمال تهدیدها و فشارهای 
مختلف از طرف قدرت ها هستیم، که مشخصاً آنها از طرف یک کشور مورد تغذیه 
قرار می گیرند این نشان از بی اعتمادسازی فضا دارد. هر گفتگویی نیاز به احترام 
و اعتمادســازی دارد که باید آن را در رفتار نشــان دهد. تا در نهایت این ها به 

وضعیت اقتصادی مردم کمک بکند و آنها منتفع شوند.

محمــد باقر قالیبــاف با تبریک آتش بس در لبنان گفــت: وعده صادق ۳ انجام 
خواهد شد.

سیاســت روز - هدی بذرافشان- رئیس مجلس شورای اسلامی دیروز در نشست 
خبری به مناسبت گرامی داشت سالروز شهادت آیت الله مدرس در سخنان ابتدایی 
خود ضمن تسلیت ایام شــهادت حضرت فاطمه زهرا)س( اظهار داشت:اصحاب 
رســانه خواسته های مردم را با انتقادات و پیشنهادهای سازنده خود به مسئولان 

کشور در سطوح مختلف می رسانند که از این بابت به آنها خدا قوت بگوییم. 
قالیباف در ادامه گفت: خوشــحال هستیم که امروز شــاهد آتش بس در لبنان 
هستیم و از این آتش بس استقبال می کنیم و از اینکه مردم عزیز لبنان دیگر زیر 
بمباران رژیم صهیونیستی نیستند و در آرامش به سر می برند خداوند را شاکریم 
و به ســهم خودمان از رزمنــدگان حزب الله که با شــجاعت و درایت، مقاومت 
کردند و هرگز اجازه ندادند یک وجب از خاکشان در تصرف دشمن درآید، تشکر 
می کنیم. رئیس مجلس در پاسخ به پرسشی درباره عملکرد و اقدامات مجلس در 
زمینه  مســکن و هم چنین انتقاد او از روند اجرای قوانین این حوزه، عنوان کرد؛ 
بنده در ســال روز تشکیل بنیاد مسکن صحبتی داشتم؛ اطمینان دارم که مشکل 
مســکن در معیشت مردم بسیار مهم و اساســی است. همگان موضوع مسکن را 
در کشــور رها نکنند؛ هرچه سعی کنیم بین ۲۰ الی ۳۰ درصد در حقوق مردم 
افزایش داریم و اندازه  تورم هم جبران حقوق را نداریم و امروز هزینه  مســکن در 
خانواده حدود 5۰ الی ۷۰ درصد اســت. این مسئله موجب شکل گیری مشکلات 

متعدد خواهد شد.
وی بیان کرد: اگر مشــکل مســکن خانواده ها حل بشــود، یکــی از بزرگ ترین 
مشــکلات معیشتی رفع شده است. برای حل این مســائل دو نکته باید مد نظر 
داشــت؛ اول وقتی مسئله ای وجود دارد باید مسئولین آن را به رسمیت بشناسند 
و کنار نگذارند و اجازه دهیم به بحث گذاشــته شود. وقتی این حاصل نمی شود 
به نوعی از کنار آن عبور می کنیم؛ باید برای مشــکل مســکن از همه ظرفیت ها 
اســتفاده کنیم. بنده گفته بودم اگر یک نفر در طول عمر خود یک ســوم حقوق 
خود را هر ماه ذخیره کند و در دهک های یک تا پنج باشــد، در طول ۷۰ ســال 

نمی تواند یک خانه ی زیر ۱۰۰ متر تهیه کند.
قالیباف اظهار داشت: دولت باید پشتیبانی کند و زمین را در اختیار قرار دهد تا 
خود مردم خانه بسازند. البته موضوع استقرار جمعیت هم اهمیت دارد؛ حدود ۲۳ 
درصد جمعیت کشــور در یک درصد فضای کشور یعنی تهران متمرکز شده اند. 
باید در توزیع فضای مســکن دقت شود و چرا به سمت شهرهای دارای جمعیت 
۲۰۰ هزار نفره نمی رویم؟ دولت خود را مکلف بداند کسی که نیاز مسکن دارد و 
پول هم ندارد، زمین در اختیارش بگذارد. وظیفه ی اصلی دولت به فرموده ی امام 

راحل)ره( تأمین زمین است تا خود مردم خانه بسازند.
رئیس مجلس در پاســخ به سوال خبرنگار شــبکه فلسطین الیوم مبنی بر اینکه 

توافق آتــش بس در لبنان را چطور ارزیابی می کنید و همچنین درباره اظهارات 
مقامات رژیم صهیونیســتی مبنی بر اینکه پس از آتش بس در لبنان تمرکز این 
رژیــم بر روی برنامه هســته ای ایران خواهد بود، گفت؛ مــا از توافق آتش بس 
اســتقبال می کنیم. امروز آرامش در لبنان برقرار شده و امیدواریم این آرامش در 
غزه هم برقرار شود ولی اینکه نتانیاهوی جنایتکار بحثش این است که پس از این 

آتش بس متمرکز بر ایران خواهد شد این صرفاً سخن گزافه است.
رئیس مجلس با اشــاره به در پیش بودن انتقام ایران از حمله رژیم صهیونیستی 
به کشــورمان تاکید کرد؛ این قدرت اسلام است و ما هم حتما وعده صادق ۳ را 
در دستور کار داریم. این تصمیم ما است. البته زمان این مسئله هم جزو عملیات 

است که در وقت خودش و در زمان خودش انجام می شود.
قالیباف در پاســخ به پرسشــی درباره اقدامات مجلس برای تامین ارز کالاهای 
اساسی عنوان کرد: یکی از موضوعات مهم رفاه و معیشت مردم و رشد اقتصادی 
اســت. وی گفت؛ ما تمام تلاشــمان را کردیم تا بتوانیم به اندازه تورم حقوق ها 
را افزایش دهیم. معتقدیم بودجه دولــت در هزینه های جاری، مقداری افزایش 
داشــت و ما این ایراد را به لایحه دولت گرفتیم. در جلسه با آقای پزشکیان هم 
ایشان باور داشتند افزایش هزینه های جاری اداری را قبول نداریم و اولویت باید 

با افزایش حقوق ها باشد.
رئیــس مجلس ادامه داد: افزایش حقوق ها را بیــن ۲۰ تا ۳۰ درصد پیش بینی 
کردیم و پیــش بینی هزینه های ۸ درصدی قانون جوانی جمعیت را برای دولت 
کرده ایم. یعنی اگر کســی مشــمول این قانون شود شــامل ۸ درصد هم بیشتر 

افزایش حقوق خواهد داشت تا بتوانیم اثرات تورم را جبران کنیم.
وی تصریــح کــرد: حداقل حقوق، ۱۳ میلیون پیش بینی شــده اســت و برای 
بازنشســتگان این رقم ۱۱ میلیون و هفتصد هزارتومان  پیش بینی شــده است. 
حقوق ها هم تا ۲۴ میلیون تومان از مالیات معاف است و بیش از این حداکثر ۱۰ 
درصد مالیات تعلق می گیرد. ۱۱ میلیارد یورو هم برای کالاهای اساســی، دارو و 

تجهیزات پزشکی  و شیرخشک پیش بینی کرده ایم.
رئیس مجلس در پاســخ به پرسشــی درباره برخی اخبار مبنــی بر توافق وی و 
رئیس جمهور درخصوص ابلاغ مصوبه حجاب و ســخنان حجت الاسلام آقاتهرانی 
در این زمینه خاطرنشــان کرد؛ بنده به آقای آقاتهرانی هــم گفتم که این ابلاغ 
۱6 آذر نیســت و ۲۳ آذر خواهد بود. مجلس محل نگاه های متفاوت، سلیقه ها و 

تضارب آرا و افکار است؛ زیبایی مجلس هم به همین است. 
وی ادامه داد؛ عقلانیت انقلابی مجلس دوازدهم از مجلس یازدهم بالاتر اســت؛ 

چــون برخی فعالان مجلــس یازدهم به این مجلس آمدنــد و برخی نمایندگان 
ادوار به مجلس جدید رســیدند و احســاس نگرانی نداریم. جلســه سران قوا بر 
اســاس قانون اساسی اســت و هماهنگی بین قوا از وظایف مقام معظم رهبری 
اســت و برخی اوقات این جلسات در محضر ایشــان شکل می گیرد و اگر سران 
به جمع بندی برســند و اذن رهبر معظم انقلاب لازم باشد، ایشان اعتماد دارند و 
مسائل پیش می رود. وی عنوان کرد: بنا شد به ملاحظات امنیتی به خاطر سالگرد 
وقایع ۱۴۰۱ این رعایت را در ابلاغ این قانون داشــته باشــیم؛ هم چنین در این 

سه ماه خواستیم دستورالعمل اجرایی قانون هم آماده شود.
قالیباف در پاســخ به پرسشی درباره  وفاقی که از سوی دولت مطرح شده به چه 
معنا اســت و مجلس چطور نظارت خود بر دولت عملیاتی می کند، گفت: وفاقی 
که بخواهد با رای نیاوردن لایحه ای یک فوریتی به هم بخورد، نباشد بهتر است.

قالیبــاف افزود؛ ما وقتی حرف از وفاق و تعامل می زنیم باید یک مبانی داشــته 
باشــد. این هم حرف نمایندگان مجلس است و هم سخن رئیس جمهور و دولت 
ایشان که برنامه هفتم میثاق ملی ما است و سیاست های کلان مصوب هم مبانی 
است که باید دنبال کنیم. بنابراین وفاق حول این مسئله است و سلایق سیاسی 

مختلف هم واقعیتی است که باید آنها را به رسمیت بشناسیم.
وی افزود: بعضی مواقع در مســئله برنامه هفتم توســعه هم اساس کار را قبول 
داریم و روش های ما متفاوت اســت. نکته دوم هم بحثی که از همکاری و تعامل 
می زنیــم حتما نباید در این رابطه خلاف قانون انجام بدهیم. خود من به فوریت 
لایحــه تابعیت هــا رای منفی دادم و این لایحه به صورت عادی در کمیســیون 
مربوطه بررسی می شود. قالیباف ادامه داد؛ آیا ما باید از کار خلاف قانون تمجید 
کنیم؟! به هر حال بر اســاس قانونی که هم اکنون جاری اســت، آقای ظریف در 
جایگاهی اســت که خلاف قانون اســت. من اگر جای آقای ظریف بودم خیلی با 
ظرافت به آقای پزشکیان می گفتم که اجازه دهید این چند صباح هم من نباشم 
و لایحه ای که در مجلس هســت تعیین تکلیف شود، اگر قانونی شد من سر کار 

خود بازمی گردم و اگر هم قانونی نشد که نمی آیم.
رئیس مجلس تصریح کرد: اینکه گفته می شــود چون به فوریت رای ندادند پس 
وفــاق به هم خورده کــه اینگونه نمی توان کاری را پیش بــرد. ما در موضوعات 
مهمی چون انرژی و مســکن خیلی باید منسجم تر از این کار را دنبال کنیم. در 
حوزه نظارت نیز مجلس نظارت های سیستمی و جمعی است. ما در مجلس سوال 
شفاهی، کتبی، سوال منطقه ای، اســتیضاح داریم ولی در عین حال کار جمعی 
انجام می دهیم. یعنی یک نفر است که یک تحقیق و تفحص را آغاز می کند ولی 
تا کمیســیون مربوطه این تفحص را نپذیرد قابل طرح نیســت و اگر کمیسیون 
هم تایید کند تا زمانی که صحن مجلس به این طرح رای نداده اســت، این طرح 
رســمیت ندارد. بنابراین جنس نظارت ما در مجلس با نظارت ســازمان بازرسی 

کل کشور متفاوت است.

رئیس مجلس: 
عملیات وعده صادق ۳ اجرا خواهد شد

حسین علی زاده

خبــــر


